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The dry-cured meat processors need an efficient method for selecting adipose tissues according to their consistency. Lipids account for at least
80% of the wet wheight of the tissues. It is why their physical state (solid or liquid) is a major factor governing their consistency. Solid fat content
is often determined by proton Nuclear Magnetic Resonance. Because this measurement is fast, it can be a useful method for the evaluations of
adipose tissue consistency. This study deals with the study of the variability of solid fat content of adipose tissues at 20°C as related to their fatty
acid and triglyceride compositions. Subcutaneous adipose tissue was collected from 166 pigs representative of the french industrial production.
After the adipose tissue were melted for extracting lipids, we determined the solid fat content and the fatty acid and triglyceride composition of
these lipids. The measurement of SFC20 in adipose tissues should be an efficient and fast method for selecting adipose tissues. / Les
transformateurs ont besoin d'une méthode de tri efficace des tissus adipeux en fonction de leur consistance. Les lipides représentent plus de
80% du poids des tissus adipeux c'est pouquoi leur état physique (liquide ou solide) joue un rôle important dans leur consistance. Le taux de
solide des lipides est souvent mesuré par Résonance Magnétique Nucléaire du proton. Rapide, cette mesure peut constituer une méthode de tri
efficace des tissus adipeux. L'objectif de cette étude est d'étudier la variabilité du taux de solide des tissus adipeux en relation avec leur
composition lipidique (acides gras et triglycérides). Du tissu adipeux sous-cutané dorsal a été prélevé sur 166 porcs représentatifs de la
production industrielle française. Après fonte des tissus adipeux pour en extraire les lipides, nous avons procédé à la détermination de leur taux
de solide, de leur composition en acides gras et en triglycérides. La mesure du taux de solide des lipides du tissu adipeux pourrait constituer
une méthode fiable et rapide de tri des tissus adipeux.
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